
 

Gemeenteraad van Helmond Blz. 1 
Bijlage 25  

 

 
Vragen van gemeenteraadsleden Gemeenteraad 

 
Onderwerp: 
 

Invulling van de markt  
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Geachte leden van het college, 
 
Al eerder heeft de fractie van 50PLUS het college benaderd met vragen en suggesties over de invulling van 
de markt op zaterdag in coronatijd. 
De beleving van de markt van 9 mei 2020 is aanleiding om op onze eerdere brief een vervolg te geven. 
Twee leden van de fractie zijn vandaag de markt opgegaan om te proeven en mee te maken hoe het op de 
markt is. We zijn geschrokken van hetgeen ons daar overkomt. 
Op de eerste plaats was het op gezette tijden in onze ogen veel te druk op de markt, dusdanig dat het 
principe van de anderhalve meter niet of nauwelijks tot zijn recht kwam. 
Op de tweede plaats misten we handhaving; de beschikbare capaciteit, zoals vermeld in het antwoord op 
onze eerdere vragen, is naar ons idee niet toereikend voor de hoeveelheid inwoners die de markt bezoeken. 
Er waren toezichthouders die echter geen handhaving kunnen uitvoeren. 
Ten derde wil de fractie naar voren brengen dat de gekozen opstelling voor de markt van  9 mei voor de 
geplaatste marktkooplui op het Pieter Blomplein ontzettend slecht heeft uitgepakt. Hun omzet was drastisch 
laag onder meer als gevolg van het feit dat er geen enkele bebording richting dat plein voorhanden was. 
Ook is het nog steeds niet te begrijpen dat een organisatie als DHL het nodig vindt om met een elektrische ( 
dat wel!!) auto dwars door de marktbezoekers te toeren om zijn pakketjes te bezorgen. Bij de markt van 2 
mei 2020 was daar ook al een melding overgedaan; vandaag weer en wederom is er niet tegen op getreden. 
Als laatste willen wij ons ongenoegen uitspreken over de inzet van politie te paard. Deze inzet kwam naar de 
bezoekers van de markt provocerend over. Uit onze eigen waarneming was niet te destilleren dat deze inzet 
nodig was. 
Met het oog op de ontwikkelingen per 1 juni aanstaande vragen wij ons af hoe de markt georganiseerd kan 
worden als ook de terrassen weer beschikbaar worden. Delen van de markt verplaatsen naar de wijken? 
 
Bovenstaande opmerkingen en vragen zijn voor de fractie 50PLUS aanleiding om het college te vragen: 

- om striktere aanwijzingen voor de invulling van de markt te geven zodat er weer voldoende ruimte is 
tussen de kramen om het anderhalve meter principe vast te houden; 

-  een betere regulering van de hoeveelheid bezoekers aan de markt te bewerkstelligen door 
bijvoorbeeld de markt open te houden tot 16.00 uur voor een betere spreiding; 

- meer handhavingscapaciteit beschikbaar te maken; 
- de marktkooplui op het Piet Blomplein op een of andere wijze te compenseren in hun omzet als 

gevolg van tekortkomingen in de bebordingen; 

 
Helmond, 9 mei 2020 
 
Fractie 50PLUS 
Frans  Mol, Jan van Aert 
Jan Karel van der Zanden, Rene van Lierop 
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Antwoord van het college van burgemeester en wethouders: 
 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 
 
De weekmarkt heeft de afgelopen weken veelvuldig onze aandacht gevraagd. Wij hebben er vanaf het begin 
van de coronacrisis voor gekozen om de weekmarkt open te houden omdat veel mensen daar hun eerste 
levensbehoeften kopen. Er zijn allerlei maatregelen genomen om op de markt aan de hygiëneregels te 
kunnen voldoen. Dat ging in eerste instantie met vallen en opstaan. Op 11 april, de zaterdag voor Pasen, 
hebben we moeten besluiten om de markt te sluiten vanwege te grote drukte. Vanaf dat moment zijn nog 
meer maatregelen genomen om de markt op een verantwoorde manier door te kunnen laten gaan. Naar 
onze mening zijn wij daar in grote lijnen goed in geslaagd.  
 
Half maart is regionaal het besluit genomen om voorlopig alleen food-kramen op de markt toe te staan. 
Sinds begin mei zijn ook non-food kramen weer toegestaan. Op zaterdag 9 mei stonden die voor het eerst 
weer op de Helmondse weekmarkt. Dit betekende een uitbreiding van het aantal kramen van 25 naar 53. 
Daarmee zijn we bijna terug op het niveau van voor de coronacrisis. Om voldoende afstand te kunnen 
bewaren is de markt over een veel groter gebied verspreid op de Noord Koninginnewal (tot Ameidestraat), 
Ameidewal, Markt, inclusief Kop van de Markt, Watermolenwal en Piet Blomplein. 
 
Het beeld dat u schetst over het verloop van de markt op zaterdag 9 mei delen wij niet. Natuurlijk zijn er 
verbeterpunten, maar wij zijn in grote lijnen tevreden met de manier waarop de markt verlopen is. De huidige 
opstelling van de kramen voldoet, op een enkel verbeterpunt na, aan de corona-regelgeving. Het oppervlak 
waar de kramen op staan is bijna verdubbeld, de kramen zijn kleiner en staan verder uit elkaar, de 
looproutes zijn verbreed en er zijn overal uitwijkzones.  
 
Wij waren voorbereid opdrukte zoals voor Pasen. Die is echter uitgebleven. Via cameratoezicht en door de 
marktmeesters, publieksbegeleiders, boa’s en politie is toegezien op naleving van de 1,5 meter. De naleving 
hiervan was goed; er hoefde slechts enkele malen gewaarschuwd te worden. Er is geen sprake geweest van 
te weinig handhavingscapaciteit (politie en boa’s). Wel hebben wij ervoor gekozen om in de eerste plaats 
een beroep te doen op de eigen verantwoordelijkheid van de kooplieden en de bezoekers. We kiezen zoveel 
mogelijk voor adviseren en attenderen. Mocht dat onvoldoende resultaat hebben dan gaan we over tot 
handhaven en beboeten. Om die reden kiezen we voor de inzet van publieksbegeleiders die de bezoekers 
ontvangen als gasten en hen ook meteen wegwijs kunnen maken. Mede daardoor was de sfeer op de markt 
veilig en gemoedelijk.  
 
Wij houden voorlopig vast aan de openingstijden van 08.30 tot 14.00 uur. De reden daarvoor is dat de 
piekdrukte sinds jaar en dag ligt tussen 10.30 en 13.00 uur. Daarna maakt het kooppubliek steevast plaats 
voor gelegenheidsshoppers die ook graag recreatief in het centrum verblijven. Dat is in coronatijd minder 
wenselijk. Daar komt bij dat in de huidige opstelling van de markt de Marktstraat en de Watermolenwal voor 
het verkeer zijn afgesloten. Voor de bereikbaarheid en de verkeersstroom is het niet wenselijk om deze 
straten langer afgesloten te houden. Tenslotte zijn de kosten voor het faciliteren van de weekmarkt door alle 
noodzakelijke aanpassingen en maatregelen toegenomen. Elk uur verlenging betekent nog meer extra 
kosten. Ook het (deels) verplaatsen van de weekmarkt naar de wijken vinden wij geen optie. De markt hoort 
thuis in het centrum.  
  
De situatie op het Piet Blomplein was inderdaad niet ideaal. Als gezegd waren wij voorbereid op 
‘paasdrukte’. Wij wilden voorkomen dat de markt nogmaals stil gelegd zou moeten worden vanwege te grote 
drukte zoals net voor Pasen. Daarom is gezocht naar optimale spreiding over een zo groot mogelijk 
oppervlak. Zeker omdat de non-food verkopers deze week terugkeerden op de markt en het aantal kramen 
daarmee ruim verdubbelde. Om die reden werd uitgeweken naar het Piet Blomplein; dat was op dat moment 
het enige alternatief. Doordat de verwachte drukte in z’n algemeenheid uitbleef, kreeg het Piet Blomplein 
weinig ‘overloop’ en was er weinig publiek. Wij begrijpen dat dit voor de betrokken ondernemers heel 
vervelend is, maar de coronocrisis noodzaakt ons om maatregelen te nemen ten behoeve van de 
volksgezondheid. Uiteraard hebben wij wel gekeken naar een oplossing. Afgelopen zaterdag is de indeling 
van de markt nogmaals gewijzigd en stonden er geen kramen meer op het Piet Blomplein.  
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Naar alle waarschijnlijkheid gaan op 1 juni de terrassen weer open. Dit vraagt nogmaals om een aanpassing 
in de opstelling van de weekmarkt. Wij werken daarom nu aan een ‘semipermanente opstelling’ van de 
weekmarkt voor de duur van het aanstaande terrasseizoen. Dit doen wij in overleg met zowel de 
horecaondernemers als de marktkooplieden. Waarbij wij op voorhand wel willen benadrukken dat de 
gezondheid van onze inwoners leidend blijft. We roepen alle partijen dan ook op om met elkaar rekening te 
houden en oog te hebben voor de belangen van de ander.  
 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
 
Mevr. P.J.M.G. Blanksma-Van den Heuvel  H.J. de Ruiter 
burgemeester      secretaris 
 


